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Protokół nr 22/2020 

z posiedzenia wspólnego Komisji  

odbytego w dniu 18 maja 2020  roku 

 

W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji Finansów, Rozwoju Gospodarczego  

i Obszarów Wiejskich oraz członkowie  pozostałych Komisji Rady Miejskiej. 

Nieobecni radni – Leszek Chałupniczak, Jacek Gałczyński, Artur Osowicz 

 

Ponadto w posiedzeniu Komisji uczestniczyli: 

Burmistrz Borku Wlkp. – Marek Rożek, 

Skarbnik Gminy – Mirosława Kozłowska, 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia i ustalenie porządku obrad. 

2. Zaopiniowanie sprawozdania z wykonania budżetu za 2019 rok. 

3. Zaopiniowanie sprawozdania finansowego za 2019 rok. 

4. Zaopiniowanie informacji o stanie mienia komunalnego za 2019 rok. 

5. Zaopiniowanie materiałów na sesję.  

6. Wolne głosy i wnioski. 

7.   Zakończenie. 

 

Ad. 1. Otwarcie posiedzenia i ustalenie porządku obrad. 

 

Otwarcia posiedzenia dokonał Przewodniczący Komisji Finansów, Rozwoju Gospodarczego  

i Obszarów Wiejskich – Radosław Andrzejak, przedstawił porządek obrad, który przyjęto bez 

zmian. 

 

Ad.2. Zaopiniowanie sprawozdania z wykonania budżetu za 2019 rok. 

Przewodniczący Komisji Finansów poinformował, że sprawozdanie z wykonania budżetu za 

rok 2019 wraz z informacją o stanie mienia na dzień 31 grudnia 2019 roku oraz sprawozdanie 

finansowe zostało doręczone radnym wraz z materiałami na  sesję w ustawowym terminie, było 

również przedmiotem obrad Komisji Rady. 
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Po czym Przewodniczący Komisji zarządził dyskusję nad sprawozdaniem z wykonania budżetu 

za 2019 rok w pierwszej kolejności poprosił Skarbnik Gminy o przedstawienie sprawozdania z 

wykonania budżetu za 2019 rok. 

 

 

Skarbnik Gminy przedstawiła wykonanie budżetu za 2019 r. 

 

Poinformowała, że budżet Gminy Borek Wlkp. na rok 2019 uchwalono 19 grudnia 2019 roku: 

- dochody 34.565.814,00 zł 

- wydatki  34.475.814,00 zł 

Po wprowadzonych zmianach uchwałami Rady Miejskiej i zarządzeniami Burmistrza na dzień 

31.12.2019 r. 

- dochody wyniosły  39.871.956,84 zł 

- wydatki  wyniosły  40.861.462,92 zł 

Wydatki wykonano w wysokości 38.147.573,80 zł, co stanowi 93,36%. 

 

Następnie przedstawiła: 

- główne źródła dochodów, 

- główne wydatki, 

- ważniejsze wydatki majątkowe, 

- rozdysponowanie wolnych środków (nadwyżki budżetowej) za rok 2018 w kwocie    

1.820.506,08 zł, 

- stan zadłużenia Gminy na dzień 31.12.2019r. z tytułu kredytów i pożyczek wyniósł 

7.135.000,00 zł, 

z tytułu wierzytelności  (umowa forfaitingowa) 1.388.879,30 zł. Łączna kwota zadłużenia 

wynosi 8.523.879,30 zł, co stanowi 21,78% wykonanych dochodów. 

 

 

W tym temacie nikt z radnych nie miał uwag.  

 

Opinia Komisji: 

    1)  Oświaty i Spraw Społecznych 

Za wydaniem pozytywnej opinii głosowało 7 członków Komisji, nikt nie był przeciwny i nikt 

nie wstrzymał się od głosowania. 

1) Rewizyjna 

Za wydaniem pozytywnej opinii głosowało 4 członków Komisji, nikt nie był przeciwny i nikt 

nie wstrzymał się od głosowania  
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    3) Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Obszarów Wiejskich 

Za wydaniem opinii pozytywnej głosowało 8 członków Komisji, nikt nie był przeciwny i nikt 

nie wstrzymał się od głosowania  

 

 

Ad.3. Zaopiniowanie sprawozdania finansowego za 2019 rok. 

Skarbnik Gminy poinformowała, że bilans z wykonania budżetu jednostki – organu 

polega na ustaleniu wyniku finansowego. 

Jest to porównywanie osiągniętych w danym roku dochodów z poniesionymi wydatkami 

(metoda kasowa). 

Bilans składa się z aktywów i pasywów.  

Aktywa to środki pieniężne, pasywa to zaciągnięte i niespłacone kredyty i pożyczki oraz 

skumulowany wynik. 

Bilans zawsze musi się równoważyć, czyli aktywa muszą równoważyć się z pasywami. 

 

Ponadto Skarbnik Gminy przedstawiła sprawozdanie finansowe za 2019 rok obejmujące: 

1) bilans z wykonania budżetu Gminy Borek Wlkp. za 2019 rok; 

2)  bilans z wykonania budżetu jednostek samorządu terytorialnego – łączny bilans obejmujący 

dane wynikające z bilansów samorządowych jednostek budżetowych tj: 

- Urzędu Miejskiego w Borku Wlkp. 

- Zespołu Szkolno - Przedszkolnego w Borku Wlkp. 

- Zespołu Szkolno – Przedszkolnego w Zimnowodzie 

- Przedszkola Samorządowego „Pod Dębem w Karolewie” 

- Żłobka Publicznego w Karolewie 

- Zespołu Szkół im. Powstańców Wlkp. w Borku Wlkp. 

- Miejsko – Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Borku Wlkp. 

- Zakładu Aktywności Zawodowej w Leonowie 

 

- łączny rachunek zysków i strat obejmujący dane wynikające z rachunków zysków i strat 

samorządowych jednostek budżetowych,  

- łączne zestawienie zmian w funduszu obejmującego dane wynikające z zestawień zmian  

w funduszach samorządowych jednostek budżetowych. 

 

Bilans jednostki budżetowej i samorządowego zakładu budżetowego to zestawienie aktywów 

i pasywów tej jednostki.  
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Skarbnik Gminy przedstawiła aktywa obrotowe i zapasy, należności krótkoterminowe i inne 

środki pieniężne (ZFŚS, depozyty) oraz  pasywa tj. własne źródła finansowe czyli fundusze  

i obce źródła finansowe czyli zobowiązania. 

 

Skarbnik Gminy poinformowała, że w sprawozdaniu omówione zostały gdzie Gmina posiada 

udziały i na jaką kwotę, jest to kwota 16.031.000,00 zł, w następujących spółkach: 

1) Borecki Zakład Wodociągów i Kanalizacji  

2) Zakład Gospodarki Odpadami Komunalnymi w Jarocinie 

3) BIOPAL 

W sprawozdaniu zostały także rozpisane kredyty w poszczególnych grupach. 

 

Skarbnik przedstawiła rachunek zysków i strat. Przedstawione zostały wszystkie rodzaje 

przychodów i kosztów związanych z ich uzyskaniem oraz wynik finansowy w roku 2018. 

Skarbnik omówiła zestawienie zmian w funduszu jednostki tj. jego zwiększenia  

i zmniejszenia. 

 

Uwag nie zgłoszono. 

 

Opinia Komisji: 

    1)  Oświaty i Spraw Społecznych 

Za wydaniem pozytywnej opinii głosowało 7 członków Komisji, nikt nie był przeciwny i nikt 

nie wstrzymał się od głosowania. 

2) Rewizyjna 

Za wydaniem pozytywnej opinii głosowało 3 członków Komisji, nikt nie był przeciwny i nikt 

nie wstrzymał się od głosowania. (nieobecny radny Michał Dopierała) 

    3) Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Obszarów Wiejskich 

Za wydaniem opinii pozytywnej głosowało 8 członków Komisji, nikt nie był przeciwny i nikt 

nie wstrzymał się od głosowania. (nieobecny radny Michał Dopierała) 

 

Ad.4. Zaopiniowanie informacji o stanie mienia komunalnego za 2019 rok. 

Skarbnik Gminy przedstawiła informację o stanie mienia komunalnego. Poinformowała, że 

wartość mienia komunalnego stanowiącego własność Gminy Borek Wlkp.  w okresie od 

01.01.2019 r. do 31.12.2019 r. wzrosła o kwotę 1.674.550,75 zł i wynosi 79.011.302,55 zł 

 

Obecny radny Michał Dopierałą. 
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Następnie Skarbnik Gminy omówiła poszczególne grupy środków trwałych, przyczyny ich 

zwiększenia i zmniejszenia: 

1) nieruchomości gruntowe, 

2) budynki i lokale, 

3) obiekty inżynierii lądowej i wodnej, 

4) kotły i maszyny energetyczne, 

5) maszyny, urządzenia i aparaty ogólnego zastosowania, 

6) urządzenia techniczne,  

7) środki transportu, 

8) narzędzia, przyrządy, ruchomości i wyposażenie, 

9) wartości niematerialne i prawne, 

10) wartość udziałów w spółkach, których udziałowcem  jest Gmina Borek Wlkp.  

 

Radny Andrzej Kubiak zapytał Burmistrza o modernizację drogi Dorotowo – Wygoda oraz 

Zalesie -Lafajetowo. 

Burmistrz wyjaśnił, że droga do Lafajetowa jest gminna, jednak nie służy naszym 

mieszkańcom, jednak jak będą środki to w 2023 roku. 

 

Radna Elżbieta Wojciechowska zapytała kiedy planowana jest modernizacja drogi na  

ul. Zielonej w Borku Wlkp. 

Burmistrz poinformował, że ul. Zielona planowana jest w roku 2024, obecnie najdroższą 

inwestycją jest modernizacja ul. Zdzieskiej w Borku Wlkp.  

 

Innych uwag nie zgłoszono. 

 

Opinia Komisji: 

    1)  Oświaty i Spraw Społecznych 

Za wydaniem pozytywnej opinii głosowało 7 członków Komisji, nikt nie był przeciwny i nikt 

nie wstrzymał się od głosowania. 

3) Rewizyjna 

Za wydaniem pozytywnej opinii głosowało 4 członków Komisji, nikt nie był przeciwny i nikt 

nie wstrzymał się od głosowania. 

    3) Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Obszarów Wiejskich 

Za wydaniem opinii pozytywnej głosowało 8 członków Komisji, nikt nie był przeciwny i nikt 

nie wstrzymał się od głosowania. 
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Ad. 5. Zaopiniowanie materiałów na sesję. 

1) zmian budżetu i w budżecie na rok 2020 

Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy – Mirosława Kozłowska. 

Żadnych uwag nie zgłoszono. 

 

Opinia Komisji: 

    1)  Oświaty i Spraw Społecznych 

Za wydaniem pozytywnej opinii głosowało 7 członków Komisji, nikt nie był przeciwny i nikt 

nie wstrzymał się od głosowania. 

2) Rewizyjna 

Za wydaniem pozytywnej opinii głosowało 4 członków Komisji, nikt nie był przeciwny i nikt 

nie wstrzymał się od głosowania. 

    3) Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Obszarów Wiejskich 

Za wydaniem opinii pozytywnej głosowało 8 członków Komisji, nikt nie był przeciwny i nikt 

nie wstrzymał się od głosowania. 

 

2) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2020 -2025 

Uzasadnienie do projektu przedstawiła Skarbnik Gminy. 

Uwag nie zgłoszono. 

Opinia Komisji: 

    1)  Oświaty i Spraw Społecznych 

Za wydaniem pozytywnej opinii głosowało 7 członków Komisji, nikt nie był przeciwny i nikt 

nie wstrzymał się od głosowania. 

3) Rewizyjna 

Za wydaniem pozytywnej opinii głosowało 4 członków Komisji, nikt nie był przeciwny i nikt 

nie wstrzymał się od głosowania. 

    3) Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Obszarów Wiejskich 

Za wydaniem opinii pozytywnej głosowało 8 członków Komisji, nikt nie był przeciwny i nikt 

nie wstrzymał się od głosowania. 

 

3) sprzedaży nieruchomości gruntowej niezabudowanej położonej przy ul. Szosa 

Jaraczewska  

Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił Burmistrz. 

Uwag nie zgłoszono. 
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Opinia Komisji: 

    1)  Oświaty i Spraw Społecznych 

Za wydaniem pozytywnej opinii głosowało 7 członków Komisji, nikt nie był przeciwny i nikt 

nie wstrzymał się od głosowania. 

2) Rewizyjna 

Za wydaniem pozytywnej opinii głosowało 4 członków Komisji, nikt nie był przeciwny i nikt 

nie wstrzymał się od głosowania. 

    3) Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Obszarów Wiejskich 

Za wydaniem opinii pozytywnej głosowało 8 członków Komisji, nikt nie był przeciwny i nikt 

nie wstrzymał się od głosowania. 

 

4)  sprzedaży nieruchomości gruntowej niezabudowanej położonej przy ul. Zielonej 

Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił Burmistrz. 

Uwag nie zgłoszono. 

 

Opinia Komisji: 

    1)  Oświaty i Spraw Społecznych 

Za wydaniem pozytywnej opinii głosowało 7 członków Komisji, nikt nie był przeciwny 1 

radny wstrzymał się od głosowania 

2) Rewizyjna 

Za wydaniem pozytywnej opinii głosowało 4 członków Komisji, nikt nie był przeciwny i nikt 

nie wstrzymał się od głosowania,  nieobecny radny Michał Dopierała 

    3) Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Obszarów Wiejskich 

Za wydaniem opinii pozytywnej głosowało 8 członków Komisji, nikt nie był przeciwny, nikt 

nie  wstrzymał się od głosowania. 

 

Ad.6. Wolne głosy i wnioski. 

W tym punkcie nikt głosu nie zabrał. 

 

Ad.7. Zakończenie. 

Wobec realizacji porządku obrad oraz braku innych głosów Przewodniczący komisji Finansów, 

rozwoju Gospodarczego i Obszarów Wiejskich- Radosław Andrzejak zakończył posiedzenie. 

 

Protokołowała 

 

Wiesława Wójcik 

Przewodniczący Komisji Finansów, Rozwoju 

Gospodarczego i Obszarów Wiejskich 

 

Radosław Andrzejak 

 


